

ASSEMBLEA GENERAL CONSELL DE FESTES

Núm. Sessió: 3/21

Data: 20 de setembre de 2021

Hora: 19.36

Lloc: Sala de Plens de l'Ajuntament de la Pobla de Vallbona

ASSISTENTS

President en funciones

Fran Esteban Alcañiz

Vicepresident

Alester Martí Ramos

Secretària

Mireia Viana Gil

Falla Trinquet i Adjacents

Sebastián Castillo

Falla Plaça de l'Hort

Jose García Pelechá

Falla Josep Antoni

Diego Peinado Jarén

Falla Plaça del Mercat

Marina Rabés Hernández

Falla Mas de Tous

Lorena Puertes Cebrián

Falla Cervantes

Manuel Montesinos

Junta Local Fallera

Juan Bochons Álvarez

Clavaria Verge del Rosari primera caseta

M^a Ángeles Chelet March

Clavaria Verge del Rosari segona caseta

Arnau Navarro Sabater

Clavaria Verge del Rosaria tercera caseta

Inma Romero García

Clavaria Sant Sebastià caseta Bisiesto

Amparo Martínez Roch

Clavaria Sant Sebastià caseta Estraperlo

Miguel Aleixandre

Clavaria Sant Sebastià caseta El Colp

Ximo Albentosa

Festes Barri de Sant Josep

Vicent Gomez

Associació Amics del Coet

Alester Martí Ramos

Associació de veïns Montealto

Juan Poveda

Associació de veïns Vista Calderona

Sergio Enrique

Associació Penya Taurina

Guillermo Rodrigo

ABSENTS

Falla Sant Jaume

Associació de veïns Festes de la Rascanya

Clavaria de Sant Sebastià 1^a caseta

Associació de veïns Els Rincons

Associació de veïns Valentia

Associació de veïns El Cerrao

Associació de veïns Lloma Llarga I

Associació de veïns Lloma Llarga II

Clavaria de Sant Asntoni, parroquia de la Santíssima Trinitat

Clavaria Sant Antoni, parroquia Sant Jaume

ORDRE DEL DIA

1. Aprovació de l'acta de la sessió anterior celebrada el dia 4 de maig del 2021
2. Situació actual de les festes
3. Precs i Preguntes

DESENVOLUPAMENT DE LA SESSIÓ

1. Aprovació de l'acta de la sessió anterior celebrada el dia 4 de maig del 2021

En primer lloc, el president pregunta si tenen alguna cosa que modificar o afegir de l'acta anterior ja que es va haver de fer una interpretació perquè els enregistraments no es van quedar registrades.

Com no hi ha cap objecció respecte a l'acta anterior, s'aprova per unanimitat.

2. Situació actual de les festes

Fran Esteban comença la sessió informant que hi ha una nova normativa que finalitza el 27 de setembre on s'expliquen tots els actes que es poden fer, apuntant que l'ajuntament tirarà cap avant amb les festes de la Mare de Déu del Rosari i que s'intentara fer amb la màxima seguretat, destacant que els punts més importants són que els participants porten màscara, distància de seguretat de 1,5 metres i evitar massificacions.

A continuació apunta els actes que es faran:

3-10 pregó de les festes

5-10 baixada Mes de Tous

6-10 i 7-10 mascletaes, missa corresponent i processó

De moment està així, si després es poguera afegir alguna cosa més, s'afegiria.

Inma Romero pregunta pel concert de la Mare de Déu del Rosari del 9 d'octubre.

Fran Esteban li respon que el 8, 9 i 10 d'octubre hi haurà al parc un mercat, i el 9 d'octubre coincidint amb la festa de tots els valencians serà el concert de la banda acompanyat amb el bajoqueta rock, s'intentarà fer al carrer còlon com l'any passat i amb les mesures que corresponguen.

Afig que tots els actes que es facen serà important que estiga la persona responsable i un llistat dels assistents.

A continuació, Ximo Albentosa vol felicitar a la Clavaria del Rosari i a l'Ajuntament per l'esforç realitzat per a poder celebrar les festes patronals, i afig que la Clavaria Sant Sebastià caseta El Colp vol celebrar les seues festes al Gener però tenen dubtes a prop dels actes pirotècnics ja que no saben que es pot fer i que no, és conscient que encara falta molt però volen posar-se a treballar com més prompte millor.

Fran Esteban contesta que en aquests moment no pot dir-li que no faça res, l'única cosa que ha d'evitar són massificacions, ja que en principi, per a muntar un acte pirotècnic no hi ha problema, el problema és la quantitat de públic que vaja, mentre el públic estiga estàtic, no s'estiga movent i es respecten les distàncies, no té perquè passar res, caldrà anar veient les mesures que van posant, però en principi es pot organitzar tot amb les assegurances i la responsabilitat de cadascun.

Ximo Albentosa respon que la massificació es donarà en la mascletá correguda ja que hi haurà gent corrent, sent conscients que d'ací a Gener pot canviar la situació, per això vol preguntar les limitacions que hi hauria, ja que ha de parlar amb la pirotècnica per a veure que fan i que poden o no contractar, entenent que no es pot assegurar res perquè no se sap com canviarà la situació.

Fran Esteban respon que és un dels espectacles més complicats fins ara pel fet que té participants que estan corrent i és complicat mantindre la distància de seguretat, insisteix que caldrà esperar a les mesures de seguretat vigents en el moment de l'acte.

Marina Rabés pregunta si el 9 d'octubre a part del mercat hi haurà alguna altra activitat.

Fran Esteban respon que es faran les desfilades, les processons i les cercaviles, sempre d'una manera controlada, se us convocarà.

A continuació, Juan Poveda pregunta si hi ha algun problema a fer sopars i berenars per als xiquets, ja que els agradaria fer-los en el local de l'associació ja que està més recollit i hi ha un parc per als més xicotets.

Fran Esteban respon que no hi ha problema en què es facen els menjars, sempre que es facen de la manera que marca el reglament, recordant que a l'interior l'aforament és del 50%, taules separades 2 metres, màxim 8 persones i llistat d'assistents, remarcant que el que no es pot fer és posar música i que es posen a ballar.

Alester Martí apunta si ara es pot fer registres d'entrada d'associacions amb cita a l'ajuntament o si ha de ser tot per seu electrònica.

Fran Esteban respon que ara és tot per seu electrònica, llevat que siga una cosa que no es poguera solucionar per seu electrònica, i apuntant que si hi ha alguna associació que no té signatura electrònica, es passe per l'ajuntament a traure-li-la, és important per a presentar subvencions, factures, presentar sol·licituds, etc.

A continuació, Ximo Albentosa pregunta si la signatura ha de ser específica de l'associació o pot ser d'algun membre d'ella.

Fran Esteban respon que el més correcte seria la signatura del president o secretària de l'associació, es pot vincular la personal amb la del president/secretari de l'associació.

Vicent Gomez pregunta si per a fer menjars al carrer fa falta sol·licitar-ho a l'ajuntament i si és necessari aportar noms d'assistents.

Fran Esteban contesta que si es fa al carrer cal demanar-ho a l'ajuntament, i els noms dels assistents als menjars els ha de tindre l'associació de manera interna, fent que es complisques les mesures actuals.

Jose García pregunta que si les festes de la Mare de Deu del Rosari les fa només la comissió o participarà la junta local al balcó.

Fran Esteban respon que en el pregó si que hi haurà participació, les festes són de la Mare de Déu del Rosari, però es pot convidar a les falles i associacions, s'enviarà invitació a tothom.

Jose García continua afegint i diu a Fran Estebe que li fa l'efecte que sap més coses i no les comunica a les associacions, està molest perquè en l'última reunió del Consell no se'ls va dir res de tot el que s'anava a fer en les festes d'estiu, i a la setmana següent en l'App de l'Ajuntament va eixir el programa de festes. Sent que hi ha falta d'informació entre l'Ajuntament i les associacions, recrimina que el Consell de Festes hauria d'estar més informat de les activitats.

Fran Esteban no està d'acord amb el que se li està exposant, ja que en l'App de l'Ajuntament ix tota la informació, remarca que les assemblees es fan per a estar tots informats.

I afig que en les festes d'estiu, fins a l'últim moment no sabia si les festes es podrien realitzar o no, per això no se'ls va informar en l'últim Consell.

Jose García pregunta pel castell del 9 d'octubre.

Fran Esteban torna repetir els actes que es faran el 9 d'octubre i afig que quan els actes estiguen tancats, s'assabentaran via correu, ràdio, App, ect, demanant perdó per si la informació no arriba a temps, però hi ha hores i dies de treball darrere de tot això, recalcant que les coses es fan de manera transparent, la informació es fa sempre pública.

A continuació, apunta que les principals festes del poble les fan les associacions, que si ara tot marxa bé, caldrà reactivar-se i aportar idees.

Jose García aporta la idea de fer un grup de treball per a les festes.

A Fran li sembla bé i es queda d'acord perquè s'afija un punt en l'ordre del dia del Consell de Participació sobre el tema dels grups de treball.

Amparo Martínez afig que està d'acord amb Jose García, reclama que necessiten més col·laboració entre el Consell de Festes i Ajuntament i s'afig a la iniciativa dels grups de treball, a més diu que se'ls avise a les associacions amb antelació als actes, en ser possible.

Fran Esteban torna a repetir que si es compta amb les associacions i que no hi ha problema a fer grups de treball, que cal organitzar-se, traure conclusions i portar-les al Consell. Afig que en l'actualitat no es pot avisar dels actes amb tanta antelació ja que les mesures canvien cada 2 setmanes, és complicat planificar amb més d'un mes d'antelació.

A continuació Amparo Martínez recrimina no haver posat en un punt en l'ordre del dia referit al 9 d'octubre.

Fran Esteban li respon que des de cada comissió es pot afegir un nou punt en l'ordre del dia, però han d'avisar-lo perquè s'afija.

Marina Rabés apunta que les comissions té moltes ganes de participar i treballar, i per aquest cas igual se senten que després de cada assemblea senten que no han rebut informació suficient, els agradaria aportar més coses però dau la situació, entenen que no tot és possible.

Fran Esteba contesta que si tot va a millor, es podrà donar informació amb molt més temps, i es podran aportar moltes més idees, a més apunta que estaria bé que per al pròxim Consell, porten un calendari amb alguns actes que es puguin destacar i fer un cronograma de les festes pròximes.

A continuació Jose García recrimina que no s'ha publicat res en l'App de les festes de la Mare de Déu del Rosari, ja que són festes patronals del poble i veu necessari que es publiquen aquests actes.

Fran Esteban respon que s'intentarà corregir, haurà sigut un error, però si li consta que en la televisió i ràdio si està anunciat.

Jose García intervé per a parlar d'un altre tema, diu que encara no els han dit res de la subvenció de la concurrència competitiva.

Fran Esteban contesta que s'han retardat, però les competitives ja estan aprovades i eixiran en breu, a partir d'ací ja es podran fer les sol·licituds, ajustant una mica els annexos a causa del poc temps que tindran per a justificar-les.

Lorena Puertes diu que la Falla Mes de Tous encara no ha cobrat la nominativa de 2021.

Fran Esteban contesta que igual és per algun problema de documentació, caldria mirar-lo en comptabilitat.

Lorena Puertes afeg que el registre està fet però no han rebut cap notificació per part de l'ajuntament ni ningú s'ha posat en contacte amb ells.

Inma Romero li pregunta a Lorena Puertes si els van certificar si la tènien aprovada, ja que en la resolució eixia les falles que les tenien aprovades, al que si no eixia en aqueixa resolució, és perquè no està aprovada i per això no han rebut la subvenció.

Fran Esteban afeg que hauran de mirar que ha passat ja que és una cosa particular.

Marina Rabés apunta que el normal és que si cal fer algun requeriment, se us notifique i si es pot esmenar, s'esmene.

Alester li diu que ho miren perquè si van enviar requeriment i no ho van veure, i en el termini que cal aportar documentació no l'han vista, automàticament es desestima.

A continuació, Miguel Aleixandre proposa passar el dia 18 de març a considerar-se festiu, ja que enguany és lectiu i és un dia important per al món faller ja que és el dia de l'ofrena, pregunta si aqueixa competència la porta l'ajuntament o conselleria d'educació. Proposa fer un escrit i manar-lo a conselleria per a veure si es poguera canviar.

Fran està d'acord, però les competències de l'horari lectiu no ens corresponen, és competència de conselleria. Es podria fer una proposta i manifestar aqueix interès, però és complicat.

Juan Bochons dona les gràcies per la proposta realitzada i s'ofereix a asseure's com més prompte millor per a fer l'escrit i manar-lo a conselleria d'educació.

Fran diu que s'acorden a l'hora de fer la proposta que ho han de fer mitjançant un instància INSTA.

A continuació, Ximo Albentosa exposa que les festes de Sant Sebastià no són del tot conegudes i proposa que una vegada tinguem el planning de les festes fet, passar-ho al Consell de Festes perquè s'envien a les associacions per a donar més publicitat a les festes.

Afig que fa 4 anys van fer un concurs de dibuix a les escoles del poble perquè els xiquets que no coneguen la imatge de Sant Sebastià, la coneguen. I es van trobar amb el problema que aqueixos dibuixos es van quedar en els taulells dels col·legis perquè els directors van decidir que no volien donar-lo als xiquets perquè els espantava la figura religiosa. I enguany els agradaria tornar a fer la mateixa iniciativa però necessita suport per part de la regidoria d'educació perquè els ajuden en aqueix aspecte, ja que l'única finalitat d'aquesta activitat és que els xiquets coneguen al patró del poble.

Fran Esteban diu que ajudarà en el que puga.

3. Precs i Preguntes

Fran Esteban pregunta a tots els representants si tenen algun prec o pregunta, i recorda que la següent sessió serà el 22 de Novembre.

I sense tindre més a afegir, dona les gràcies a tots per vindre i alça la sessió a les 21.30 hores.